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Členská schůze Základní odborové organizace FLÚ 

19. 3. 2025 16:00–16:55 

hlasování online 19. 3. 18:00 – 21.3. 17:00 

hlasování online 24. 3. 9:00 – 26.3. 14:00 

Přítomní členové výboru: J. Bierhanzl, M. Brabec, H. Janoušek, O. Majer, P. Nývlt, A. Sarkissian 

Přítomní řadoví členové: O. Baranová, L. Bonneau, J. Černá, V. Havlík, M. Králová, J. Kuneš, T. 
Lokšová, R. Novotný, M. Profant, J. Růžička, V. Svoboda, T. Virtová, M. Woźniak. 

Účastníci hlasování online nejsou v zápisu uvedeni. 

 

Schůze nebyla usnášeníschopná kvůli nízkému počtu přítomných členů, a proto se přítomní 
členové rozhodli veškerá hlasování přesunout online. Proto se členové do 19. 3. 18:00 budou 
moci vyjádřit se složení volební komise, od středy 19. 3. od 18:00 do pátku 21. 3. 17:00 
proběhne elektronické hlasování o úpravách volebního řádu a volby výboru proběhnou 
elektronicky až od pondělí 24. 3. 9:00 do středy 26. 3. 14:00. 

Poté A. Sarkissian představila program schůze. Nejprve spolu s J. Bierhanzlem a H. Janouškem 
informovala o počtu členů: celkem jich je 61. Apelovala na členy, aby ke vstupu do odborů 
povzbuzovali zejména na pracovníky servisních oddělení, kteří jsou v odborech nedostatečně 
zastoupeni. 

A. Sarkissian poté uvedla, že v pondělí 17. 3. byl stav účtu 148.954,85 Kč, a že revizní komise 
nenalezla v hospodaření závady. Vánoční poukázky byly vyplaceny v obvyklé výši. J. Bierhanzl 
poděkoval pozůstalým po dr. Zumrovi, kteří ZOO věnovali jeho poukázky, což umožnilo 
uspořádání drobného vánočního večírku. J. Bierhanzl doplnil, že se z rozpočtu ZOO platily DPP 
správci webu a ekonomické podpoře a že odbory ukončily příspěvek na kursy jógy. A. Sarkissian 
vysvětlila, že nikdo z členů odborů na jógu nedocházel, většina členů se kursů ani zúčastnit 
nemohla, a vyzvala členy, aby výboru zasílali podněty pro jiné podobné benefity. V této 
souvislosti doplnila, že odbory vyjednaly s vedením FLÚ pořízení licence DeepL Pro pro 
zaměstnance, kteří o to projevili zájem; odbory na licenci nepřispívají, jelikož jde o pracovní 
nástroj. 

J. Bierhanzl sdělil, že výbor jedná s vedením o otázce zaměstnaneckých děl a hmotných práv 
zaměstnanců, zatím bez výsledku, a připomínkuje revizi atestačního řádu. Pokud jde o mzdovou 
politiku, J. Bierhanzl se účastní jednání pracovní skupiny o odměňování, která diskutuje se o 
ideální platové míře a o přerozdělování prostředků z OP JAK. 

A. Sarkissian doplnila, že díky odborům byly řádně označeny sprchy v areálu v Jilské, takže je 
mohou používat všechny gendery, a že výbor diskutuje s vedením ústavu o možnostech 
zlepšování pracovního prostředí (meeting room, úprava dvora, revitalizace loubí před 
knihovnou). 

A. Sarkissian také informovala o spolupráci s dalšími ZOO 3. vědní oblasti, kterou předsedové 
nastartovali. Zástupci ZOO 3. vědní oblasti vyzvali vedení AV ke zřízení ombudsosoby a tato 
funkce bude v nejbližší době opravdu obsazena, nyní se zástupci odborů snaží vstoupit do jednání 
o stanovení pravomocí ombudsosoby. Zástupci budoucího výboru by měli v tomto rámci řešit 
téma platových podmínek ve 3. vědní oblasti. J. Bierhanzl doplnil, že zástupci ZOO 3. vědní 
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oblasti se chtějí poučit o tom, jak vést odborovou kampaň, a věnovat se problematice řetězení 
smluv a poměru institucionálních a projektových zdrojů financování ve 3. vědní oblasti. Další 
schůze zástupců ZOO 3. vědní oblasti se uskuteční ve čtvrtek 10. 4. 

A. Sarkissian sdělila, že zástupci se účastní konferencí Odborového svazu pracovníků vědy a 
výzkumu, informují o dění v odborech na kolegiích ředitele a pravidelně jednají s ředitelem FLÚ 
a s personálním oddělením. 

Poté představila důvody, které výbor vedly k návrhům úprav volebního řádu. K návrhu snížit 
počet členů výboru vedla snaha o dosažení vyváženého poměru mezi počtem členů výboru a 
počtem řadových členů, vedle úsilí o to, aby volby do výboru byly kompetitivní. J. Bierhanzl 
doplnil, že volební období původně trvalo 4 roky, nyní 2, ale ukázalo se, že za 2 roky je obtížné 
dosáhnout znatelného pokroku. A. Sarkissian doplnila, že nové volby vedou k nutnosti informovat 
banku a spolkový rejstřík, což není nijak triviální. Nikdo z přítomných členů neměl k návrhům 
úprav volebního řádu žádné námitky ani otázky. 

A. Sarkissian uvedla, že všichni členové dostali stručné charakteristiky kandidátů do výboru a 
jejich priorit; J. Bierhanzl doplnil, že Ondrej Majer odstoupil z voleb, takže máme 5 kandidátů na 
5 míst. 

Následovala diskuse o agendě výboru. R. Novotný, J. Bierhanzl, M. Profant a H. Janoušek 
diskutovali o otázce navyšování mezd a snižování procenta projektového financování. 

H. Janoušek představil podněty, které vyplynuly z jeho nedávné účasti na konferenci OS PVV: 1) 
je třeba usilovat o to, aby do odborů vstupovali mladí pracovníci, kteří jsou často v nejistotě 
kvůli závislosti svých úvazků na projektovém financování; 2) je třeba šířit povědomí o existenci 
podpůrného fondu OS PVV, který je málo využíván, a přitom jsou v něm nezanedbatelné 
částky; členové, kteří se nečekaně octnou v těžké životní situaci, mohou požádat o bezúročnou 
půjčku nebo jednorázovou podporu ve výši 30-60 tisíc. 

R. Novotný, A. Sarkissian, J. Bierhanzl a H. Janoušek poté diskutovali o problematice 
projektových zaměstnanců, o kumulaci úvazků na různých pracovištích a jejím negativním vlivu 
na možnosti zaměstnávání mladší generace a o sociálním fondu OS PVV. Z diskuse vyplynula 
možnost zřídit komisi členů, která by rozhodovala o žádostech o podporu z vlastních 
prostředků ZOO. 

M. Woźniak položila otázku o mzdových a obecněji pracovních podmínkách uklízeček. A. 
Sarkissian a J. Bierhanzl odpověděli, že uklízečky nejsou zaměstnankyněmi FLÚ, pracují pro 
externí firmu, ale přesto mohou vstoupit do ZOO FLÚ. Také zmínili, že výbor v minulosti vyvinul 
tlak na vedení, aby zvýšilo mzdové tarify O1 a O2, a slíbili, že odbory se problematikou jejich 
pracovních podmínek budou zabývat. 

V online hlasování ve dnech 19.–21. 3. 2025 členové ZOO schválili obě navržené změny 
volebního řádu (prodloužení volebního období výboru a revizní komise: 41 hlasů pro, 3 proti, 2 
se zdrželi; snížení počtu členů výboru ze 7 na 5: 42 hlasů pro, 1 proti, 3 se zdrželi). 

V online hlasování ve dnech 24.–26. 3. 2025 členové ZOO zvolili do výboru ZOO J. 
Bierhanzla, L. Bonneau, H. Janouška, P. Nývlta a A. Sarkissian a do revizní komise ZOO B. 
Šilarovou a J. Voženílka. 


